
CONSILIUL LOCAL  AL COMUNEI  COŞERENI
             JUDETUL  IALOMIŢA

        NR.    5027  /   31 mai 2023

PROCESUL VERBAL 
AL SEDINŢEI   ORDINARE   A CONSILIULUI  LOCAL  

DIN  DATA  DIN     31  mai  2023 

In conformitate  cu prevederile  art. 138, alin. (13) din  Ordonanta de Urgentă a Guvernului nr. 57/ 
2019  privind  Codul administrativ, am  procedat la întocmirea  procesului verbal  cu privire la modul de 
desfaşurare, sinteza dezbaterilor si  modul în care si-a exercitat votul fiecare consilier cu privire  propunerile/ 
proiectele de  hotărâre si hotararile  adoptate de Consiliul local Coşereni, în sedinta  ordinarǎ, ce a avut loc în  
data de  31  mai 2023.

Şedinta  a  fost  convocatã în baza  Dispoziţiei Primarului nr.  174 / 25.05. 2023 . 
Materialele de informare  au fost  puse  la dispozitia consilierilor locali  spre consultare prin mijloace 

electronice (pe grupul intern  Whatsapp) si la sediul consiliului local. 
Şedinţa se desfăsoara la  Căminul cultural din localitate. Sunt prezenti 12 consilieri din cei  13 

consilieri locali în funcţie. Absenteaza domnul  Durină Nicolae din cauza unor probleme de sanătate. 
Participă la sedinţă primarul comunei Tudorache Lucian, inițiatorul proiectelor de hotărâre, secretarul 

general al comunei –d-na Nica Daniela si d-na Iorgu Rodica – sef birou financiar contabil. 
Asistă la şedinta dl. Drăgan Ionel, consilier personal al primarului şi câtiva cetăţeni din localitate. 
Au  fost invitaţi în sedintă doi ingineri proiectanţi pentru a analiza si a găsi soluţia tehnică pentru 

reabilitarea  partii carosabile a străzii Grădiniţei. 
Acestia  prezinta o informare succintă asupra situaţiei constatată la vizita în teren si spun ca sunt 

probleme  la infrastructură, deficiente la stratul suport care se vede  la suprafata prin deficientele intervenite la
calea de rulare, pentru aprocimativ 15%  din drum.... Ca soluţie  tehnică se pot aplica două măsuri de 
reabilitare: ori reparăm infrastructura, ori reparăm stratul de  asfalt....  Ar trebui o membrană 
antifisurabilă...pe un pat de 15 cm de piatră + 4 cm binder + 4 cm uzură  ar fi cea mai bună soluţie pe care o 
recomandam din punct de vedere tehnic...La varianta 2 avem doar  asfaltare. Dacă intervenim si la  strat  
trebuie proiect separat de consolidare.  Pe zonele nedegradate doar 4 cm  uzura, faianţat... Cam 900 – 1000 m 
din 7000 mp ar  trebui faianţat. 

Dl. Borangic spune că  la asfaltarea iniţială ar fi  trebuit sa mai pună un strat de 4 cm. 
Dl. Stoian Dorin: „ Va încadrati  pentru aceasta lucrare  cu banii pe care  i-am alocat in buget?”
Ing./ proiectant : „ Nu ajung banii, dar sa zicem ca ne apropiem. Prima variantă  se sapă, se pune 

piatră, binder.... Mai trebuie circa 300.000  plus TVA. Ar costa 1.100.000 lei.”
Dl. Borangic: „ Eu zic sa dăm drumul la treabă.”
Dl. Militaru:” Eu zic să mai scadeţi din sumă!”
Dl. Filip îi  întreabă ce firmă  reprezintă. 
Dl. Stoian Dorin întreabă cât costă  să avem si garanţie pe 10 ani. 

Dl ing proiectant : „ Lucrările acestea nu se fac cu garantie. Pentru a acorda garanţie ar trebui să facem 
lucrările de la 0. Drumurile  comunale  nu sunt proiectate  pentru trafic  greu.  Aveti  trafic  greu pe acest   



drum ? Ca sa spargeţi  tot  trebuie să indicaţi un motiv. Acest  aspect  poate bloca lucrările. Aveţi voie sa  
faceti intervenţii doar la stratul de uzura.”

Consilierii concluzionează că şi  într-un caz si în altul este cert că  suma care a fost bugetată  pentru 
reabilitarea străzii Grădinitei  nu este  suficientă. 

Se mai arată că  iniţial(la prima asfaltare) strada  a fost  prinsa în proiect  pentru 1084 m lungime, în 
realitate strada are  1300 m. S-a asfaltat toată. 

Domnul Stoian Dorin  propune:” Să vedem cât plătim si pentru drumurile  prin programul „Anghel 
Saligny” , sa luăm legătura si cu  cei care au început lucrarea de asfaltare acum( Str. Căminului, Str. Helesteu)
si  să facem drumul cu dumnealor, sau cu altii care ne propun un  pret mai mic.”

La finalul discuţiilor  d-na secretar Nica Daniela  întreabă proiectanţii dacă  ne pot ajuta  cu 
documentaţia de proiectare pentru  trecerea de  pietoni  de la Staţia a II-a de autobuz, pe DN2. Propunerea stă 
în asteptare  de câţiva ani. 

Raspunsul a fost  afirmativ, urmand  să transmitem adresă de solicitare, însoţită de răspunsul primit de 
la Inspectoratul judetean de politie Ialomiţa, Serviciul Rutier. 

   După încheierea discuţiilor  despre strada Grădiniţei, domnul  preşedinte propune reluarea  lucrărilor 
sedintei ordinare: 

Ordinea de zi a fost adusă la cunoştinţa consiliului local  odată cu dispoziţia de convocare.
I.

a) proiect de hotărâre privind  aprobarea  documentației tehnico-economice D.A.L.I., a indicatorilor 
tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat  pentru obiectivul de investiții 
"Modernizare drumuri de interes local in comuna Cosereni, judetul Ialomita ", aprobat pentru 
finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând 
categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului    - iniţiator - 
primarul comunei Coşereni.

b) proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului local pe trim. II – 2023-  iniţiator - primarul 
comunei Coşereni;

c) proiect de hotărâre privind   modificarea partială a HCL nr. 28/ 24.04.2023 privind stabilirea 
salariilor pentru functionarii publici si personalul contractual din cadrul aparatului de specialitate al 
primarului comunei Coşereni  - iniţiator - primarul comunei Coşereni

II.Analiza cererilor de competenţa Consiliului Local 
III.  Discuţii  diverse 

Domnul primar dă citire ordinii de zi, după care propune suplimentarea ordinii de zi cu proiect de hotărâre
privind   modificarea partială a HCL nr. 21/ 30.03.2023  privind majorarea bursei de merit pentru elevi. 

Ordinea de zi se supune  la vot si este aprobată cu un numar de  12 voturi „pentru”, astfel cum a fost 
completată.  

Procesul verbal al sedintei ordinare din data de 27 aprilie 2023 si procesul verbal al sedintei extraordinare 
din data de  12 mai 2023   au fost puse la dispozitia consilierilor spre consultate pe grupul intern. In urma 
supunerii la vot, acestea a fost aprobate cu  unanimitatea celor prezenţi, respectiv un număr de 12 voturi 
„pentru” astfel cum au fost întocmite. 

       Se începe dezbaterea  proiectelor  de hotărâre  în ordinea în care au fost  propuse:



1. proiect de hotărâre privind  aprobarea  documentației tehnico-economice D.A.L.I., a indicatorilor 
tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat  pentru obiectivul de investiții 
"Modernizare drumuri de interes local in comuna Cosereni, judetul Ialomita ", aprobat pentru finanțare 
prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de 
cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului    - iniţiator - primarul comunei 
Coşereni.

Dl. primar prezintă proiectul de hotarare si reaminteste  ce s-a aprobat in anul 2021 când s-a depus  cererea 
de finanţare.

S-a pus la dispozitia consilierilor  documentaţia supusa spre aprobare, atât la sedinta  comisiilor de 
specialitate, cât şi  în cadrul sedintei ordinare. 

Se informeaza despre strazile sau tronsoanele de strazi însumând  8,1 km, care urmează să fie asfaltate prin
acest program. Au fost retrase din documentatie  strazile care au fost propuse spre asfaltare prin alte programe
sau cu fonduri proprii. 

Dl. Filip arată ca a fost nemultumit de la început si spune ca nu era  necesara o strada care duce  în islaz.
Dl. primar sustine: „ Str. Scolii a fost propusa pentru ca este lungă şi  am considerat că este  destul de 

importantă.Este destul trafic.”
Nu mai sunt alte discuții. Se supune la vot. 
Au fost  exprimate  12  voturi ”pentru”. A fost adoptată Hotarârea nr. 38  

2. proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului local pe trim. II – 2023-  iniţiator - primarul
comunei Coşereni;

D-na contabil începe  prezentarea raportului de specialitate si îl roagă  pe domnul primar  să prezinte   
fiecare subpunct, întrucât cunoaste mai bine situaţia.
In cadrul proiectului de rectificare  se supune  spre aprobare fiecare capitol bugetar în parte. 

Dl. primar: „ Referitor la  alocarea sumei pentru proiectarea Gradinitei, vă prezint pe lânga celelalte 
oferte pe care vi le-am prezentat în sedintele anterioare, am mai primi de la Procivil si consider ca aceasta este
cea mai buna, pentru ca ne asigura si avizele pentru ISU.”
Totodată  informează ca  firma propusă de dna Radu  nu a mai venit cu oferta. 
Dna Radu precizează că sunt  foarte ocupati, au lucrări prin ţară, dar poate  prezenta oferta dacă exista interes.

Nu mai sunt alte discuții. Se supune la vot  suplimentarea sumei de 20,000 lei alocată  în bugetul 
iniţial cu înca 40.000 lei pentru proiectare grădinita Pătrime. 

Au fost  exprimate  12 voturi ”pentru” acest capitol bugetar. 
In continuare dl. primar prezintă  trei oferte pentru organizarea Zilei comunei Cosereni.
Consilierii au avut  la dispozitie  spre analiză ofertele la sedinta de comisii si sunt nemultumiti ca li se 

propune din nou acelasi lucru care a mai fost respins  în sedintele  anterioare. 
Dl. primar intreabă: „ De ce considerati ca nu e oportună organizarea zilei comunei, cum au făcut alte  

localităţi?”
Dl. Borangic: „Domnule primar, alte comune care au serbat sunt cu mult înaintea noastră la investiţii, 

se vede ceva, au ce sărbători, pe când noi... ce sa sărbătorim că nu se vede nimic. Dar eu sunt de acord să 
facem.”

Dl. Stoian Dorin: „ Si eu sunt de acord sa organizăm, cum am spus şi in sedintele anterioare, dar nu cu
cheltuirea acestei sume. Să atrageţi sponsorizări, măcar jumătate din suma, cum au facut si alte comune, din 
sponsorizari...” 

Isi exprimă   opiniile si alti consilieri, pro sau contra, în final se supune la vot.



Au votat pentru organizarea zilei comunei următorii consilieri: Stoean Liviu,  Borangic Constantin, 
Toma Anton, Radu Stefana, Militaru Constantin, Pandele Gheorghe) 

-trei consilieri au votat împotrivă ( Filip, Stoian Dorin, Bucsaru Constantin) 
-trei abţineri (Nica, Stănică si Lungu Alexandru)
Domnul primar a informat că a retras  din analiza  propunerea de  reabilitare a dispensarului uman. 
La final se supune la vot proiectul de hotărâre  astfel cum s-a discutat în cadrul sedintei ordinare  si au 

fost exprimate  12 voturi pentru, din 12 consilieri prezenţi.
A fost adoptată Hotărârea nr.  39. 

3. proiect de hotărâre privind   modificarea partială a HCL nr. 28/ 24.04.2023 privind stabilirea 
salariilor pentru functionarii publici si personalul contractual din cadrul aparatului de 
specialitate al primarului comunei Coşereni. 

    Doamna  secretar general informează ca Hotararea nr. 28 a fost adoptată  pentru aplicare începand  
cu luna aprilie  2023. Intrucât au fost discutii  după transmiterea hotararilor din teritoriu către   Instituţia 
Prefectului judetului Ialomiţa cu privire la data intrarii in vigoare de la adoptare,   au fost emise 
dispoziţiile primarului pentru personalul incadrat,  începând  cu luna mai. 

Astfel,   se propune modificarea în cuprinsul hotărârii nr. 28  în loc de ”luna aprilie”, cu sintagma  
„începând cu luna mai” spre a fi concordanţă  între documentul de  aprobare si documentele de punere 
în aplicare. 

Nu mai sunt alte discuții. Se supune la vot. 
Au fost  exprimate  11 voturi ”pentru”.  A votat împotriva domnul Borangic, deoarece si la adoptarea 

hotarârii de majorare a salariilor a fost împotrivă. A fost adoptată Hotarârea nr. 40. 

4. proiect de hotărâre privind   modificarea partială a HCL nr. 21/ 30.03.2023  privind majorarea 
bursei de merit pentru elevi

Se propune modificarea hotararii  nr. 21/2023  în sensul ca în loc de „semestrul II”, se va înscrie „luna 
aprilie”, deoarece anul scolar 2022 -2023  a fost  structurat pe  5 module si nu pe semestre cum a fost în
anii anteriori si exista   posibilitatea interpretarii eronate a datei de punere in aplicare. 
Supusă la  vot, propunerea de modificare a  hotărârii nr.  21 a fost aprobata cu  12 voturi ”pentru”. A 

fost adoptată Hotarârea nr. 41. 

II Cereri de competenta consiliului local

A fost analizată cererea cu nr. 3695 / 20.04.2023  prin care dl. Tănase Florin cu domiciliul în mun. 
Urziceni, proprietar al unui imobil situat în comuna Cosereni, solicită  anularea taxei de salubritate pe anii 
2022 si 2023, întrucât imobilul este nelocuit. 

In urma discutiilor s-a stabilit  că  în baza Hotarârii Consiliului Local  nr. 3/30.01.2023  privind  
aprobarea Regulamentului de stabilire şi aplicare a taxei speciale  de salubritate pentru anul 2023 nu datoreaza
taxa daca  face  dovada  îndeplinirii condiţiilor, conform hotarârii.  

III . La rubrica discuţii diverse domnul  primar   informeaza  ca au fost incepute lucrările preliminare 
pentru  asfaltarea străzilor, dar ca mai are probleme cu cetăţenii de pe străzile respective care nu au degajat 
înca  domeniul public. 



Consilierii ii  cer să fie mai ferm. 
Domnul primar  mai  informeaza că a elaborat împreună cu dl. consilier personal Drăgan Ionel un 

regulament  referitor la buna gospodarire a localităţii, unde sunt cuprinse norme dar si sancţiuni pentru  
faptele  reprobabile  cu  privire la depozitare necontrolată deseuri, distrugeri, etc.

Consilierii îşi amintesc  ca s-a mai adoptat un regulament si au fost propuse si sanctiuni dar  nu s-a dat 
nicio amendă. 

De asemenea, consilierii solicită primarului sa aplice  amenzile  care sunt specificate în legile speciale 
şi in regulamentele adoptate anterior, atât cu salubritatea  cât  si  cu  mediul, cu respectarea normelor de 
convietuire socială, etc... Sa desemneze o persoana  responsabilă sa aplice amenzi. 

Doamna Radu Stefania întreabă  dacă s-a organizat ceva in localitate pentru copii,  având  în vedere ca
mâine e 1 iunie – Ziua copilului.
    După epuizarea subiectelor  domnul  consilier  Stoean  Liviu , în calitate  de  preşedinte de sedinţǎ,   
declară  închise  lucrările  şedinţei  de  astazi,  31  mai   2023. 

PRESEDINTE   DE  SEDINŢĂ, 
     STOEAN  LIVIU 

Intocmit  de 
             SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI  COŞERENI

NICA  DANIELA
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